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Místo jednání: Dolní Věstonice Datum: 10.-12.10. 2014 

Zapsala: Valentová Pořadové číslo: 4 

Distribuční list: členové VV, sekretariát, revizní komise 

Seznam účastníků:  

VV - Bloudek, Resch, Berndt, Budský, Kurowski, Zozulák 

sekretariát – Valentová 

předsedové komisí – Binter, Dichtlová, Škrabák, Vogel, Zbranek (omluveni Novák, Kubalová, Jirsa, Pala) 

Příští jednání: 21.-23.11.2014, místo jednání bude upřesněno později 

Přílohy: Zpráva o průběhu spolupráce s webem Skalní oblasti a o přípravě nové webové aplikace ČHS, 
doplněná směrnice o čerpání finančních prostředků v ČHS 

 

Č. Popis Vlastník Termín 

1.  Ze zadaných úkolů s termínem do tohoto jednání VV nebyly dořešeny 
nebo projednány následující:  

 Prezentace systému dotací MŠMT 

 Přínos členů komisí UIAA pro ČHS 

 Reporting čerpání rozpočtu 

 Profesionalizace činnosti ČHS 

 Evidence a distribuce materiálu na údržbu skal 

 Řešení personální situace v oblasti drytoolingu 

 Řešení chytů a struktury pro drytool 

 Kontrola plnění smlouvy s projektem Lezení do škol 

 Návrh směrnice na poskytování cestovních náhrad  

 Revize a úprava vnitřních dokumentů ČHS – úkol odložen (vazba na 
předpokládanou změnu stanov) 

Následující úkoly jsou řešeny v rámci širších úkolů, viz zápis:  

 Řízení odborných komisí – úkol byl zařazen do úkolu Vytvoření nové 
struktury řízení ČHS 

 Zapojení ČHS do Národní soustavy kvalifikací – úkol začleněn do 
celkové koncepce vzdělávání v ČHS 

 Projednání návrhu metodické komise na proplácení odměn a nákladů – 
úkol začleněn do celkové koncepce vzdělávání v ČHS 

Zrušeny byly tyto úkoly: 

 Trad Sandstone Climbing Meet  

 Jednání s OVK Jizerské a Lužické hory o Pravidlech lezení pro Jizerské 
hory 

 Informační systém ČHS 

 Projednání rozpočtu s komisemi  

Pokud není uvedeno jinak, budou úkoly předloženy na příští jednání VV.  
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2.  Návrh nové struktury řízení ČHS 

J. Bloudek představil návrh nové struktury řízení ČHS zahrnující nově 
definované poslání, vize a cíle ČHS, který vznikl na základě diskuse členů 
VV. Návrh byl po zapracování připomínek vzešlých z jednání schválen a 
bylo uloženo jeho další rozpracování: 

Definování a nastavení měřitelných cílů – připraví gestoři za jednotlivé 
oblasti ve spolupráci s předsedy komisí, termín viz bod č. 9. 

Rozpracování struktury řízení včetně zjištění názorů komisí na spolupráci 
v linii komise / gestor / výkonný výbor / sekretariát – za realizaci odpovídá 
P. Resch, termín viz bod č. 9. 

Návrh nové struktury řízení ČHS byl představen předsedům odborných 
komisí ČHS, kteří se zúčastnili jednání VV.  

VV rozhodl, že návrh nové struktury řízení bude, spolu s dalšími 
připravovanými koncepčními změnami, představen předsedům větších 
oddílů, kteří budou pozváni na nejbližší jednání VV.  

gestoři 

Resch 

 

3.  Odstoupení předsedy revizní komise 

VV vzal na vědomí oznámení J. Kalivody o odstoupení z funkce předsedy 
revizní komise a o ukončení členství v komisi, a to k 3.10. 2014. VV pověřil 
B. Valentovou, aby zbývající členy revizní komise požádala o vyřešení 
předsednictví komise.  

Valentová 

členové RK 

neprodleně 

4.  Odstoupení 1. místopředsedy VV P. Žamberského 

VV vzal na vědomí odstoupení P. Žamberského z funkce 1. místopředsedy 
VV a ukončení jeho členství ve VV, a to k 6.10. 2014. VV pověřil dočasným 
zajišťováním ekonomické agendy člena VV Š. Budského, obsazení místa 1. 
místopředsedy bude řešeno v intencích platných stanov ČHS.   

Budský průběžně 

5.  Problematika závodního sportu v ČHS 

VV rozhodl o změně gestora pro závodní sport – gestorem je P. Resch, 
spolupracuje J. Zozulák.  

Další rozvoj a případné změny v oblasti závodního lezení byly podrobně 
diskutovány s předsedy komisí soutěžního lezení T. Binterem 
a M. Dichtlovou, kteří se zúčastnili jednání VV.  

V návaznosti na diskusi s předsedy komisí soutěžního lezení VV rozhodl 
o sloučení komisí soutěžního lezení. Předsedou komise byl jmenován 
T. Binter. M. Dichtlová, které VV poděkoval za velké množství odvedené 
práce, zůstává členkou komise.  

Jednoznačné vymezení kompetence komise soutěžního lezení ve vztahu ke 
komisi „nesoutěžní“ mládeže bude předmětem dalších jednání. Zodpovídá 
P. Resch, ve spolupráci s předsedy dotčených komisí.   

Resch průběžně 

6.  Návrh změn ve vzdělávací činnosti ČHS 

Š. Budský představil první návrh koncepčních změn ve vzdělávací činnosti 
ČHS, spojený se zavedením akreditovaných horoškol, který  byl připraven 
po diskusi s metodickou komisí. Návrh byl členy VV po diskusi schválen a 
Š. Budskému bylo uloženo jeho další rozpracování ve spolupráci 
s metodickou a lékařskou komisí a popř. dalšími dotčenými komisemi, s tím, 
že realizace části navrženého systému formou pilotního projektu by měla 
proběhnout v roce 2015.  

V rámci rozpracování vzdělávacího konceptu bude řešena možnost zapojení 
do Národní soustavy kvalifikací i poskytování odměn a proplácení nákladů 
lektorů (původně samostatné úkoly).  

Návrh koncepce vzdělávací činnosti byl diskutován s předsedou metodické 
komise J. Vogelem, který se zúčastnil jednání VV.  

Návrh bude, spolu s dalšími připravovanými koncepčními změnami, 
představen předsedům oddílů, kteří budou pozváni na nejbližší jednání VV, 
termín viz bod č. 9.  

Budský průběžně 
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7.  Organizační struktura ČHS, postavení oddílů 

VV diskutoval a schválil další rozpracování návrhu na změnu právního 
postavení oddílů ČHS navazující na změny v občanském zákoníku, který 
předložila B. Valentová. VV uložil B. Valentové návrh dále rozpracovat 
včetně možných ekonomických dopadů a průmětu do stanov ČHS, jejichž 
novela bude předložena ke schválení VH 2015, v souladu s usnesením VH 
2014.  

Návrh bude představen oddílům na příštím jednání VV, termín viz bod č. 9. 

Valentová příští jednání 
VV a dále 
průběžně do 
VH  

8.  Řešení personální situace v komisi mládeže 

VV jmenoval k 10.10. 2014 novým předsedou komise mládeže A. Škrabáka. 
A Škrabák nahradil ve funkci předsedy J. Uherku, který se rozhodl po 
dlouholetém působení z funkce odstoupit a zůstat pouze jejím řadovým 
členem.  

VV se seznámil s návrhy P. Resche, A. Kurowského a J. Zozuláka na 
profesionalizaci a posílení činnosti ČHS v oblasti mládeže s cílem zvýšit 
podíl mládeže v ČHS. VV rozhodl, že přípravu podkladů pro tento záměr, tj. 
zmapování situace v oddílech ČHS a v zahraničí, zajistí předseda komise 
mládeže ve spolupráci s gestorem oblasti. Oblast mládeže by měla být 
řízena projektově, první jednání proběhne 20.10.2014. 

Problematika mládeže a návrhy na její řešení budou představeny oddílům 
na příštím jednání VV, termín viz bod č. 9. 

Škrabák 20.10. a dále  

9.  Představení návrhu koncepčních změn ČHS předsedům oddílů ČHS 

VV se usnesl, že připravované koncepční změny ČHS (poslání a úkoly ČHS, 
struktura řízení ČHS, postavení oddílů, vzdělávací činnost, mládež) jsou 
natolik zásadní, že je třeba dát členům, zejména předsedům větších oddílů 
prostor, aby se s nimi mohli včas seznámit a vznést případné připomínky. 
Tato možnost bude na příštím jednání VV (21.-23.11.2014), na které budou 
předsedové oddílů pozváni.  

Organizaci setkání s předsedy větších oddílů zajistí sekretariát. Za přípravu 
prezentace odpovídá J. Bloudek, podklady dodají osoby zodpovědné za 
jednotlivé úkoly do 11.11.2014 

Bloudek 

sekretariát 

11.11.2014 

21.10.2014 

10.  Řešení personální situace v komisi drytoolingu 

J. Zozulák informoval o kandidátovi na funkci předsedy komise drytoolingu. 
VV uložil J. Zozulákovi prodiskutovat s kandidátem koncepci činnosti komise 
a pozvat ho na další jednání VV.  

VV dále uložil J. Zozulákovi, aby jako dočasně pověřený předseda komise 
připravil do 14 dnů potřebné podklady pro závodní sezonu 2014/2015, tj. 
zejména návrh nominačních pravidel, způsob proplácení nákladů spojených 
s účastí reprezentantů na mezinárodních závodech a MČR. Návrhy schválí 
gestor závodního lezení, ve vazbě na návrhu rozpočtu na rok 2015. 

Zozulák do 27.10.2014 

11.  Vyhodnocení nákladů na MSJ v soutěžním lezení 

VV vzal na vědomí informaci J. Zozuláka o nákladech ČHS na MSJ 
v soutěžním lezení 2014 a rozhodl, že J. Křížovi, který se stal juniorským 
mistrem světa v lezení na rychlost, budou proplaceny náklady spojené 
s účastí na MSJ v plné výši. Zajistí sekretariát ve spolupráci s předsedou 
komise soutěžního lezení T. Binterem.   

sekretariát, 
spolupráce Binter 

neprodleně 

12.  Revize a úprava dokumentů ČHS 

VV rozhodl, že úkol bude odložen vzhledem k připravovaným koncepčním 
změnám v řízení a v postavení oddílů ČHS, které bude nutno promítnout do 
stanov ČHS. Do schválení novely stanov budou prováděny pouze nezbytné 
úpravy jednotlivých vnitřních dokumentů.  

V návaznosti na opakované problémy s pozdním vyúčtováním akcí ČHS 
schválil VV úpravu směrnice o čerpání finančních prostředků ČHS, do které 
bylo doplněno, že vyúčtování akcí ČHS musí být předáno sekretariátu 
nejpozději do jednoho měsíce od ukončení akce. O změně směrnice bude 
předsedy komisí a další dotčené osoby informovat sekretariát.  

sekretariát neprodleně 
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13.  Kombinované členství v ČHS a AV na rok 2015 

VV vzal na vědomí informace J. Bloudka o jednání se zástupci AV 
o možnostech poskytování výhodného kombinovaného členství členům 
ČHS, s tím, že poskytování kombinovaného členství na rok 2015 není 
dořešeno.  

VV se seznámil s nabídkami českých zástupců sekce Edellweiss Wien AV 
(OeAV.cz, Edelweiss CZ) na poskytování kombinovaného členství, které 
tyto subjekty předložily na základě výzvy z 10.9. 2014. Schválení spolupráce 
bylo odloženo do příštího VV, neboť se VV usnesl, že rozhodnutí musí být 
podloženo dalšími informacemi, které nyní nejsou k dispozici. Veškeré 
podklady pro rozhodnutí připraví na příští jednání VV J. Bloudek ve 
spolupráci s B. Valentovou.  

Bloudek, 
spolupráce 
Valentová 

příští jednání 
VV 

14.  Podnět L. Hrozy st.   

VV se seznámil s podnětem L. Hrozy st. týkajícím se dopisu ČHS 
z 24.1.2014, kterým byl L. Hroza ml. upozorněn na možný postih v důsledku 
porušování reprezentační smlouvy, a dalších kroků, které byly v souvislosti 
s tímto dopisem učiněny, zejména předání dopisu k posouzení revizní 
komisi.  

VV konstatoval, že L. Hrozovi st. bylo stanovisko revizní komise zasláno (byť 
se  zpožděním). Vzhledem k tomu, že stanovisko revizní komise neshledalo 
v postupu orgánů ČHS žádné pochybení, nevidí VV důvod akceptovat 
požadavek L. Hrozy st. na zrušení dopisu z 24.1.2014 adresovaného 
L. Hrozovi ml. a podání podnětu k revizní komisi, zda autor dopisu neporušil 
své pravomoci. O stanovisku VV bude L. Hrozu st. informovat B. Valentová.  

Valentová neprodleně 

15.  Poskytnutí průkazů ČHS na rok 2015 za odměnu 

VV rozhodl, že průkazy ČHS na rok 2015 budou poskytnuty zdarma, jako 
odměna za práci pro ČHS, předsedům komisí včetně předsedů oblastních 
vrcholových komisí a správcům skal, které určí předseda CVK. Seznam 
správců skal připraví předseda CVK K. Berndt, realizaci zajistí sekretariát.  

Berndt 

sekretariát 

v průběhu 
prosince 

16.  Registrace nového oddílu ČHS 

VV schválil registraci nového oddílu HO AKVA.  

  

17.  Profesionalizace ČHS 

Vzhledem k připravovaným koncepčním změnám v řízení a činnosti ČHS a 
zvyšujícím se požadavkům na činnost ČHS se VV usnesl, že je třeba zvážit 
profesionalizaci některých činností, s tím, že profesionalizace může mít 
různé formy (placení dobrovolníků, posílení sekretariátu, projekty). Návrh 
alternativ řešení na další rok a vizi pro dalších 5 let připraví na příští jednání 
VV Š. Budský. Profesionalizace by měla být řešená tak, aby díky ní ČHS 
získal další finanční zdroje, protože není možné ji dlouhodobě financovat ze 
současných příjmů. 

Budský příští jednání 
VV 

18.  Reporting čerpání rozpočtu ČHS 

VV konstatoval, že plánovaný reporting čerpání rozpočtu není v důsledku 
odstoupení 1. místopředsedy zodpovědného za ekonomiku ČHS k dispozici, 
nicméně z průběžné kontroly hospodaření je zřejmé, že příjmy i výdaje ČHS 
odpovídají očekáváním. VV rozhodl, že standardní reporting hospodaření 
ČHS bude spuštěn od roku 2015 a uložil Š. Budskému, aby do konce roku 
připravil návrh způsobu, kterým se bude reporting provádět.  

Budský 31.12.2014 

19.  Příprava rozpočtu na rok 2015 

VV uložil J. Bloudkovi ve spolupráci s Š. Budským připravit do příštího 
jednání VV první návrh rozpočtu ČHS na rok 2015. Podklady od předsedů 
komisí shromáždí do 7.11. 2014 sekretariát.  

Bloudek, 
spolupráce 
Budský 

sekretariát 

příští jednání 
VV 

7.11.2014 
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20.  Ukončení spolupráce s webem Skalní oblasti a příprava nového 
webového modulu ČHS 

J. Bloudek informoval o uzavření dohody o ukončení spolupráce se spol. 
Netsystem Int. provozující web Skalní oblasti, která byla podepsána 
24.9.2014. V souladu s touto dohodou byla předána ČHS databáze skal, ve 
které však byly při následné kontrole objeveny nedostatky. Nápravy se 
k datu jednání VV nepodařilo dosáhnout, a proto bylo odloženo finanční 
plnění, ke kterému se ČHS v dohodě zavázal.  

Podrobné informace týkající se ukončení spolupráce se spol. Netsystem 
Int.a dále informace o přípravě nového databázového modulu ČHS, který 
bude sloužit vrcholovým komisím, správcům skal i lezecké veřejnosti, jsou 
uvedeny ve zprávě, kterou obdrželi členové VV, a která je přílohou zápisu.   

  

21.  Evidence a distribuce materiálu na údržbu skal 

Systém evidence a distribuce materiálu na údržbu skal spolu s hlášeními 
o údržbě a dalšími funkcemi podporujícími činnost vrcholových komisí 
a správců skal bude začleněn do připravovaného databázového modulu 
zaměřeného na skály ČR na webu ČHS. Návrh řešení předloží na příští 
jednání K. Berndt, předpokládá se spolupráce s vrcholovými komisemi.  

Berndt příští jednání 
VV 

22.  Žádost o znovuzavedení průkazu instruktora 

VV projednal žádost předsedy HO Rot sport o znovuzavedení průkazů 
instruktorů ČHS a žádost akceptoval. Opětovné zavedení průkazů 
instruktorů zajistí sekretariát ve spolupráci s metodickou komisí, průkazy 
budou vydávány od příštího roku, s tím, že dodatečně budou vystaveny 
průkazy i instruktorům, kteří získali kvalifikace v době, kdy byla informace 
o kvalifikaci instruktora uváděna pouze na průkazech ČHS.  

sekretariát, 
spolupráce 
metodická 
komise 

do konce roku 
2014 

23.  Posouzení webu ČHS 

J. Bloudek informoval členy VV o hodnocení funkčnosti a vzhledu webu 
ČHS, který provedla nezávislá společnost Krotitelé SEO s.r.o.. Výsledky 
hodnocení jsou pozitivní, není nutná zásadní změna uspořádání nebo 
designu webu. Doporučeny jsou dílčí technické úpravy, možnosti jejich 
postupné realizace projedná s Vizusem B. Valentová.  

Valentová průběžně 

24.  Využívání FB ČHS 

VV konstatoval, že FB ČHS je funkční a v rámci personálních kapacit se jej 
daří plnit zprávami z horolezectví a z ČHS. VV uložil sekretariátu, aby 
požádal předsedy komisí a další dobrovolné pracovníky ČHS včetně členů 
VV, aby zasílali sekretariátu zajímavé informace, které by bylo vhodné 
zveřejnit na FB, popř. formou článku na webu ČHS.  

sekretariát, 
spolupráce 
členové VV, 
předsedové 
komisí a další 

průběžně 

25.  Ročenka ČHS 2014 

VV rozhodl, že bude i v letošním roce vydána Ročenka ČHS, v obdobném 
formátu a rozsahu jako v předchozích letech. VV se usnesl na nutnosti 
úpravy distribuce ročenek, neboť dosavadní způsob je velmi nákladný. 
Ročenka bude připravena do 31.1.2015, za realizaci odpovídá B. Valentová.  

Valentová 31.1.2015 

26.  Horolezec roku 

VV vzal na vědomí informaci B. Valentové, že ve spolupráci se společností 
ALPY je opět připravována soutěž Horolezec roku, jejíž výsledky budou 
vyhlášeny na Mezinárodním festivalu alpinismu v Praze. VV uložil 
P. Reschovi ve spolupráci s B. Valentovou provést vyhodnocení 
dosavadního průběhu soutěže a připravit návrh případných změn, které 
budou do 31.1. 2015 projednány s L. Jirásko ze spol. ALPY.  

Resch, 
spolupráce 
Valentová 

31.1.2015 

27.  Památník Tiské stěny 

VV vzal na vědomí informaci, že SCHKO Labské pískovce zamítla žádost 
ČHS o vydání souhlasu se zřízením památníku horolezců na území PP 
Tiské stěny, a uložil B. Valentové ve spolupráci s K. Berndtem a po domluvě 
s G. Tschunkem zvážit případné odvolání. Finanční podpora na vytvoření 
památníku bude ponechána v platnosti, pokud se realizaci a vyúčtování 
podaří dořešit do 30.6.2015.  

Valentová, 
spolupráce 
Berndt 

neprodleně 
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28.  Trad Sandstone Climbing Meet 

VV rozhodl, že plánovaný Trad Sandstone Climbing Meet se v roce 2015 
neuskuteční, pokud na něj ČHS nezíská prostředky z podaného grantu 
ERASMUS+, neboť ČHS nemá na realizaci akce potřebné, zejména 
personální kapacity. 

- - 

29.  Návrh na založení Federace Evropských horolezeckých asociací 

VV se seznámil s návrhem na založení Federace evropských horolezeckých 
svazů (FOEMA), který předložili zástupci několika evropských 
horolezeckých organizací, spolu s nabídkou stát se zakládajícím členem 
federace. VV považuje vznik evropské federace se zaměřením na řešení 
horolezeckých záležitostí ve vztahu k EU za přínosný, své případné 
zapojení však zváží až po posouzení finančních či jiných nároků, které by 
s členstvím byly spojeny. Potřebné informace zjistí sekretariát.  

sekertariát 31.10.2014 

 
Schválil: J. Bloudek 

 


